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Zápis  
z 6. jednání Komise výchovně vzdělávací RMČ Praha 10, 

které se konalo dne 27. 11. 2023 v místnosti K726 od 17:00 do 17:58 
hodin 

 
Přítomní členové komise: David Krůta, Mgr. Tereza Hauffenová, MBA, Mgr. Michal Kočí,  
doc. Ing. Lucie Sedmihradská, Mgr. Josef Zběhlík, DiS., Mgr. Šárka Gandalovičová (od 17:05),  
Ing. Jan Šnajdr, Ing. Veronika Vetýšková, PhDr. Roman Vaculka 
 
Omluvení členové komise: Mgr. Josef Nerušil  
 
Hosté: Mgr. Ondřej Počarovský, Bc. Michaela Buchníčková, Mgr. Jakub Ďurica 
 
Jednání komise bylo zahájeno v 17:03 hodin. 
 

Program:  
1. Schválení hostů 
2. Schválení ověřovatele zápisu 
3. Schválení programu 
4. Host Mgr. Jakub Ďurica – představení oddělení školských zařízení 
5. Informace o primární prevenci na školách a sociologické studii 
6. Informace o počtech dětí v MŠ a ZŠ zřizovaných MČ Praha 10 k 30. 9. 2023 
7. Informace o dvou nových třídách v MŠ Bajkalská 
8. Informace o stávce zaměstnanců školských zařízení zřizovaných MČ Praha 10 
9. Informace o stavu MŠ Hradešínská 

 
1. Schválení hostů. 
Předseda přivítal všechny přítomné a vyzval k hlasování o schválení přítomnosti hostů. 
pro: 7  proti: 0  zdržel se: 0   
 
2. Schválení ověřovatele zápisu. 
Předseda KVV navrhl jako ověřovatele zápisu Mgr. Josefa Zběhlíka, DiS. 
pro: 7  proti: 0  zdržel se: 0 
 
3. Schválení programu. 
Předseda KVV vyzval k hlasování o programu. 
pro: 8  proti: 0  zdržel se: 0 
 

4. Host Mgr. Jakub Ďurica – představení oddělení školských zařízení 
• Oddělení spadá pod OBN 

• Během léta byly navštíveny všechny školy a školská zařízení, při kterých bylo zjištěno, jaké 
jsou jejich potřeby 
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▪ Zlepšení předávání informací ohledně investic, které spadají pod Odbor 
majetkoprávní  

▪ Nastavení mechanismů oprav 
▪ Naplánování péče o zahrady škol a školek 

- Většina zahrad byla v zanedbaném stavu bez údržby, zejména zahrady 
v MŠ 

o Součástí je i údržba plotů a branek 
▪ Předávání informací přes HelpDesk 

• Předchozí fungování oprav a investic bylo zdlouhavé a ředitelé měli kusé informace 
▪ Nové oddělení funguje nyní jako koordinátor těchto akcí a předávání informací, a 

také jako kontrolní mechanismus pro činnost Majetkové a.s. ve školách a 
školských zařízeních 

• Dotaz doc. Ing. Sedmihradská  
▪ Fungování HelpDesku? 

- Mgr. Ďurica/Mgr. Počarovský: HelpDesk Majetkové a.s. je stále pod 
Majetkovou, je to uzavřený systém, kam nevidí ani úřad ani školy a 
školská zařízení, nový systém bude transparentní pro všechny uživatele. 
V současné době je aplikace pro techniky ve vývoji, v budoucnu bude 
poptána u externí firmy. V současné době jsou přehledy v excelovských 
tabulkách (pouze opravy).  

▪ Požadavek – při spuštění nového systému informovat KVV. 
▪ Proč nevzniklo oddělení pod OŠK? 

- Mgr. Počarovský: OŠK nemělo dostatečné personální prostředky pro 
zajištění fungování a OBN bylo další logickou volbou. 

• Dotaz Mgr. Kočí: 
▪  Jaké je vyjádření oddělení školských zařízení k článku ohledně údržby zeleně 

v zahradách škol a školek? 
- Mgr. Ďurica: 
- Není možno plně odpovědět z důvodu připravování odpovědi dle zákona 

106/1999 Sb. a zvažování dalších právních kroků 
- Data objednávek, resp. finální termíny prací, byla stanovena s ohledem 

na vegetační období. 
- Domnívá se, že není rámcová smlouva, protože se jedná o větší 

jednorázovou revitalizaci pro dlouhém období bez údržby, která se 
nebude roky opakovat. 

 

5. Informace o primární prevenci ve školách a sociologické studii 

• Od začátku letošního školního roku se utváří užší spolupráce mezi odborem 
školství a školními metodiky.  

▪ Pro školní metodiky prevence jsou pořádány intervizní semináře v 
Pražském centru primární prevence, na kterých konzultují případy z vlastní 
praxe a další problematiku. Poslední seminář v tomto roce proběhl 14. 11. 
a jeho tématem byla povinná dokumentace škol v oblasti primární 
prevence. Na toto téma bude navazovat i první seminář v roce 2024, kde 
se problematika evidence probere i z pohledu ČŠI. 

▪ Školní metodici prevence dále odboru školství poskytují informace o plánu 
programů primární prevence na aktuální školní rok, a to jak všeobecné, tak 
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selektivní. Cílem sběru těchto informací je snaha vytvořit ucelený přehled 
o stavu primární prevence na základních školách zřizovaných městskou 
částí. 

▪ Školy financují primární prevenci z prostředků poskytnutých městskou 
částí, dotace z MHMP a případně z vlastních zdrojů. 

- Žádosti o dotaci z MHMP školy podávaly do 15. 10. 2023 a o jejím 
přidělení by mělo být rozhodnuto v prvních měsících příštího roku. 

- Jak dotace z MHMP, tak z finančních prostředků od MČ, je možné 
financovat pouze programy, které jsou certifikovány MŠMT nebo 
získaly kladné hodnocení od CSSP 

▪ V souvislosti s touto spoluprací je upravován také web odboru školství, aby 
měli školní metodici prevence, případně i veřejnost, přehledně dostupné 
všechny potřebné materiály a aktuality. 

▪ V procesu přípravy je již výzkum výskytu rizikového chování mezi žáky 6.-
9. tříd ZŠ, který bude na základních školách zřizovaných Prahou 10 probíhat 
na přelomu února a března 2024. Odbor školství bude na začátku roku 
podrobněji informovat ředitele a zajistí tisk a distribuci dotazníků na 
jednotlivé školy. Následně začnou tazatelé kontaktovat ředitele, aby si 
dohodli konkrétní termíny jednotlivých šetření. Výstupy budou zahrnovat 
jednak srovnání situace mezi jednotlivými školami (pro školy v 
anonymizované podobě, pro zadavatele v plně transparentní podobě) a 
zároveň srovnání aktuální situace ve školách se situací z roku 2018 (v rámci 
možností tehdy získaných dat). U proměnných sledovaných již v roce 2018 
tak bude možné rozhodnout, zda v dané škole/ročníku došlo ke zlepšení či 
ke zhoršení situace. 

▪ Mgr. Počarovský: 
- Dotazník byl rozšířen o nové technologie 
- Ukáže, jaké jsou stavy jednotlivých třídních kolektivů 

o Možné lépe zacílit preventivní programy 
- V roce 2018 byla díky šetření odhalena latentní šikana v jedné třídě 

6. ročníku. 

• Dotaz Ing. Vetýšková –  
▪ Data z šetření budou k dispozici? 

- Mgr. Počarovský: Anonymizovaná data a závěry budou dostupné 
KVV. Výsledky by měly být dostupné na přelomu května a června. 

 
6. Informace o počtech dětí v MŠ a ZŠ zřizovaných MČ Praha 10 k 30. 9. 2023  

• MŠ 
▪ počet tříd 113  
▪ počet přijatých dětí 2 786 
▪ průměrný počet na třídu 24, 65 
▪ celkem cizinců 357 = 12, 81 % 
▪ celkem 122 dětí se specifickými vzdělávacími potřebami 

• ZŠ 
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▪ počet tříd 315, z toho: 1. st. 183 a 2. st. 132 
▪ počet přijatých žáků 7 526, z toho: 1. st. 4 384 a 2. st. 3 142 

- Kromě dětí přijatých dle § 38 a § 41 školského zákona (= žáci 
individuálně se vzdělávaní a žáci plnící povinou školní docházku v 
zahraniční škole v ČR nebo zahraničí) 141 

▪ průměrný počet žáků na třídu 23, 9 
▪ počet dětí v přípravných třídách 70 
▪ průměrný počet dětí v přípravné třídě 14 
▪ celkem žáků cizinců 1 346 = 17, 88 % 
▪ celkem 814 žáků se specifickými vzdělávacími potřebami 
▪ celkem 20 žáků nadaných dle § 16 školského zákona 

• Dotaz Mgr. Hauffenová: 
▪ Jaké je porovnání s ostatními městskými částmi? 

- PhDr. Vaculka: OŠK osloví další městské části a dodá členům KVV 
srovnání 

 
7. Informace o dvou nových třídách v MŠ Bajkalská 

• výstavba probíhala od roku 2021, kolaudace proběhla 4. 9. 2023. Nástup dětí 11. 
9. 2023. 

• plánovaná celková kapacita školy je 168 míst v MŠ a 200 stravovaných = 6 tříd ve 
dvou pavilonech + hospodářský pavilon 

• součástí školy je i rozlehlá zahrada průběžně vybavená řadou herních i 
edukativních prvků 

• do dvou ze šesti tříd se zpět vrátily děti, které byly již do Mateřské školy Bajkalská 
zapsány a dočasně využívaly prostory mateřské školy v ulici Vladivostocká.  

• od 1. 11. 2023 byla navýšena kapacita o dvě třídy, to je 56 míst pro vzdělávání a 
60 stravovaných. Na tato nová místa ředitelka školy vypsala mimořádný zápis.  

• uvedení do provozu dvou nových tříd bylo 6. 11. 2023. 

• při mimořádném zápise bylo přijato celkem 44 dětí, z toho je 20 dětí ukrajinské, 1 
srbské a 1 vietnamské národnosti. Jedno dítě má 4. stupeň podpůrného opatření 
a jedno dítě 3. stupeň podpůrného opatření (z toho důvodu je snížen počet dětí 
ve třídě, což ukládá vyhláška o předškolním vzdělávání). 

• odlišný mateřský jazyk (OMJ) má 13 dětí plnících povinnou předškolní docházku a 
7 dětí mladších 5 let. 

• při mimořádném zápise nebylo přijato 11 dětí z důvodu jejich věku, jelikož všechny 
děti byly narozené po 30.11.2020. 

• škola obdržela od MHMP mimořádnou částku na pokrytí platů nových 
zaměstnanců spojených s otevřením nových tříd ve výši 370 tis. + odvody. Zbývající 
finance ji poskytne MČ Praha 10 jako zřizovatel. 

• poslední dvě třídy MŠ Bajkalská budou otevřeny od 1. 9. 2024. Nové děti do těchto 
tříd budou přijímány v rámci řádného květnového zápisu do MŠ. OŠK požádá 
MHMP o navýšení kapacity v rejstříku škol o tyto dvě třídy.  

• Dotaz Mgr. Kočí: 
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▪ Do nových 2 tříd budou příští rok přesunuty děti z MŠ Hradešínská? 
- Mgr. Počarovský: třídy byly počítány jako rezerva. 

• Dotaz doc. Ing. Sedmihradská: 
▪ Kam budou přesunuty děti z odloučeného pracoviště MŠ Omská v ZŠ 

Jakutská? 
- Mgr. Počarovský: Budou přesunuty částečně do Omské a částečně 

do Bajkalské 
 

8. Informace o stávce zaměstnanců školských zařízení zřizovaných MČ Praha 10 

• z 20 MŠ zřízených MČ Praha 10 se ke stávce připojily a zcela uzavřely provoz tři 
školy – Kodaňská, Přetlucká a Benešovská 

• MŠ Hřibská – personál ve stávce, je zajištěno hlídání s vlastní stravou pouze v čase 
7,30-15,30 pro akutní případy. Odloučené pracoviště Nad Vodovodem bude v 
pondělí 27. 11. uzavřeno bez další nabídky.  

• ostatní MŠ byly v pondělí 27. 11. 2023 plně v provozu 

• 5 ZŠ plně zapojeno – zcela uzavřena škola – ZŠ Solidarita, ZŠ Eden, ZŠ K. Čapka, ZŠ 
Švehlova a ZŠ U Vršovického nádraží 

• 4 ZŠ částečně zapojeny - 1. stupeň a družina plný provoz, 2. stupeň uzavřen – ZŠ 
Olešská, ZŠ V Rybníčkách, ZŠ U Roháčových kasáren, ZŠ Gutova – v provozu celá 
škola – zkrácená výuka 

• 4 ZŠ se nezapojily – ZŠ Břečťanová, ZŠ Hostýnská, ZŠ Nad Vodovodem, ZŠ Jakutská 

• Zaměstnanci Školní jídelny P10 se do stávky nezapojili 

• Dotaz Mgr. Gandalovičová: 
▪ Podpořili nezapojené školy stávku jiným způsobem například vyvěšením 

prohlášení nebo petice? 
- PhDr. Vaculka: Ostatní školy nejsou nijak jinak zapojeny. 

• Dotaz Ing. Šnajdr: 
▪ Jaké je řešení ŠJ Praha 10, že se zaměstnanci nezapojili do stávky? 

- Mgr. Počarovský: Manažersky dobře vyřešena personální 
struktura, která umožňuje jiné platové ohodnocení. 

• Mgr. Zběhlík, DiS. doplnění k tabulkovým platům – stát nemůže požadovat, aby 
ředitelé manažersky řešili všechny jednotlivosti jako například provoz jídelen. 
 

9. Informace o stavu MŠ Hradešínská 
• MŠ Hradešínská je jedno ze tří pracovišť Mateřské školy, Praha 10, Benešovská 

2291/28, příspěvková organizace (Benešovská, Hradešínská, Na Sychrově) a je 
školou rodinného typu s kapacitou 2 tříd (48 míst) a vlastní školní kuchyní. MŠ je 
umístěna ve starobylé vile, na které se projevuje její dlouholeté využívání bez 
komplexních oprav.  

• Řešení stavu budovy a kontrola hygieny 
▪ drobné opravy v objektu byly průběžně zajišťovány ředitelkou školy s 

pomocí OMP či Majetková, a. s.  
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▪ rok 2021  
- řešení vychýlené plotové zdi MŠ na veřejnou komunikaci. Dle 

statika vychýlení zdi a způsob jejího založení vylučovalo bezpečný 
pohyb osob v jejím okolí, a to i na pozemku mateřské školy za 
rubem zdi. Bylo nezbytné tuto skutečnost ohlásit na stavebním 
úřadě a bez dalšího prodlení přijmout další kroky k zajištění 
bezpečnosti osob. 

▪ rok 2022  
- řešení provedení rozsáhlejších oprav, které je nutné v objektu 

provést pro další bezpečné provozování školy, v součinnosti s paní 
radní Koumarovou a tehdejšími pracovníky OMP, ale bez výsledku. 
Jednalo se např. o opravu sociálního zařízení, vlhkou opěrnou zídku 
za budovou, rozbitý chodník, kterým zatéká do základů, špatný stav 
balkónů a schodiště do budovy školy nebo opravy oken. Oprava 
stavu zajištěna nebyla. Dle názoru paní ředitelky z finančních 
důvodů, jelikož celková oprava objektu by probíhala v souladu s 
regulemi památkové péče. Vyjádření Odboru majetkoprávního 
ÚMČ Praha 10, proč nebyly opravy realizovány, nemá OŠK k 
dispozici.  

- Upozornění ředitelky školy na znatelné nové praskliny zdiva, které 
lze spojovat s narušenou stabilitou, žádost ředitelky o stanovisko k 
zajištění narušené zdi do ulice (řešeno s paní radní Koumarovou a 
tehdejšími pracovníky OMP) – v současné době probíhají opravné 
práce plotové zdi. 

▪ rok 2023  
- OŠK požádal dne 15. 9. 2023 Odbor majetkoprávní o zajištění 

statického posudku budovy školy. Tato žádost byla vyřízena pouze 
částečně, když byl vypracován pouze statický posudek ke stabilitě 
plotové zdi. Dle zjištění statika navrženými a započatými 
výkopovými pracemi byla ohrožena stabilita plotového zdiva a při 
zhoršených klimatických podmínkách by hrozilo jeho zřícení na 
stranu stavby. Statikem byly navrženy další postupy opravy. (Z 
hlediska bezpečnosti práce a ochrany majetku doporučil stávající 
plotové zdivo po dohodě se sousedem rozebrat, plot nahradit po 
dobu stavby náhradní dělící konstrukcí a na závěr prací následně 
plot znovu vybudovat).  

- OŠK opětovně požádal 9. 10. 2023 Odbor majetkoprávní ÚMČ 
Praha 10 o zadání vypracování odborného statického posudku na 
celý objekt budovy školy 

- v září proběhla v MŠ kontrola v rámci Pokynu hlavní hygieničky ČR 
k provedení monitoringu obsahu olova v pitné vodě ve vybraných 
školách a školských zařízeních. Předmětem kontroly byl odběr pitné 
vody ve vytipovaných odběrových místech v objektu školy a jídelny.  
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- Z protokolu z kontroly Hygienické stanice hlavního města Prahy 
vyplývá, že alespoň jeden výsledek je vyšší než 5 μg/l, což 
představuje aktuálně střední riziko expozice olova, kdy je vhodné 
zvážit nápravná opatření. S ředitelkou školy byla sjednána 
nápravná opatření s cílem snížení expozice olova u dětí s ohledem 
na plánovanou legislativní úpravu limitu pro olovo 5μ/l Opatření 
ředitelky MŠ upravuje pravidla provozu užívání pitné vody v 
objektu MŠ. V 1. NP ve sprchovým koutě a v umývárně stolního 
nádobí, tj. v místech, kde byly naměřeny hodnoty olova v pitné 
vodě vyšší než 5 μg/l, nebude voda používaná k pitným účelům dětí.  

• Dotaz Kočí 
▪ Bude se MŠ Benešovská uzavírat? 

- Mgr. Počarovský: probíhá pasportizace stavby a statický posudek, 
zajišťuje OMP. OŠK připravuje plán krizové připravenosti. Jedno 
z možných opatření je uzavření. Odbor školství je v neustálé 
komunikace s paní ředitelkou. I v případě rekonstrukce by bylo 
potřeba děti umístit v jiné MŠ. Z důvodu, že je budova v památkové 
zóně, bude oprava zdlouhavá a nákladná. Část na Sychrově, 
Benešovská a Bajkalská. 

▪ Jaké jsou možnosti komplexu v Jasmínové? 
- Mgr. Počarovský: Úprava po jeslích a možné přesunutí Břečťánku, 

ale jedná se o výhledové řešení 
 

10. Ostatní 

• Termíny jednání pro rok 2024 budou členům komise zaslány v nejbližší možné 
době 

• Schůze ukončena 17:58 
 

 

jméno a podpis předsedy: David Krůta 
 
jméno a podpis ověřovatele zápisu: Mgr. Josef Zběhlík 
 
jméno a podpis tajemníka komise: PhDr. Roman Vaculka 
 
jméno a podpis zpracovatele zápisu: Bc. Michaela Buchníčková 
 
 
datum vyhotovení zápisu: 4. 12. 2023 
 


